
 

 

 

Industrien trenger forutsigbarhet omkring tilgang til og mengde 
tilgjengelig kraft  
 
Uttalelse fra årsmøtet i WoodWorks! Cluster 2025 
 
Mangel på avklaring av tilgang til elektrisk kraft medfører stans i fornyelse og utvikling av 
skogindustrien i Midt-Norge, fordi man trenger forutsigbarhet for å kunne planlegge 
investeringer. Skogindustrien i Midt-Norge har de siste årene investert for nesten to 
milliarder kr og det var ved årsskiftet planlagt investeringer for omtrent en milliard de neste 
to årene.  
 
Skog- og trenæringa i Trøndelag ber Regjeringa sørge for at søknader om ny 
kraftproduksjon, samt utbygging av strømnett i Trøndelag prioriteres gjennom et 
hurtigspor i konsesjonsbehandlingen. Dette for å sikre nok kraft og overføringskapasitet i 
framtida. 
 
Treforedlings- og den trebearbeidende industrien bruker svært mye egenprodusert 
bioenergi i sin produksjon og leverer i tillegg varme til nærområdene. Dette er med på å 
avlaste kraftnettet. Dessuten har de mulighet til å regulere kraftforbruket i pressede 
perioder, noe som er et viktig bidrag til å redusere behovet for å bygge ut kraftnettet. 
 
For å investere i ny eller utvidet produksjon ved en fabrikk, må eieren vite at man får den 
energien som trengs. Det får man i mange tilfeller ikke garanti for i dag, noe som bremser 
eller helt hindrer nødvendig utvikling for å kunne konkurrere. Investeringsbeslutninger i 
industrien krever ofte flere års forarbeid. 
 
Skognæringa i Midt-Norge har en fullstendig verdikjede, der alle sortimenter tømmer 
videreforedles. Industrien foredler omtrent dobbelt så mye tømmer som det hogges i 
regionen, ved bruk av fornybar kraft. Framover vil mengden tømmer øke. Men det er fare 
for at vi ikke kan få bygget ut industrien i takt med økningen, fordi krafta og nettkapasiteten 
er brukt opp til andre formål. 


